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Protokół Nr IX.2015 

z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 30 września 2015 roku 

   1. Otwarcie obrad IX sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
Otwarcia IX sesji V kadencji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady 

Mirosław Gąsik stwierdzając na sali obecność 21 radnych. Przewodniczący Rady przywitał 

przybyłych gości: Kierowników jednostek organizacyjnych, Naczelników wydziałów 

Starostwa Powiatowego przedstawicieli samorządów z terenu powiatu żagańskiego, Radnego 

Sejmiku Województwa Lubuskiego Wacława Mociuszonka, Dyrektora 105 Szpitala 

Wojskowego Sławomira Gaika oraz przedstawicieli prasy lokalnej. Ponadto Przewodniczący 

Rady przywitał: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, 
   2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił proponowany porządek obrad i zapytał 

czy są propozycje zmian do porządku. 

Starosta Henryk Janowicz: w imieniu Zarządu Powiatu proponuję wprowadzić do porządku 

obrad projekty uchwał w sprawie: 

- przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania pod nazwą: „Program rozwoju infrastruktury 

drogowej na terenie gminy Iłowa w latach 2016 – 2020”, 

- przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania pod nazwą: „Przebudowa sieci dróg lokal-

nych w gminie Gozdnica uwzględniająca poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego”, 

- przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania pod nazwą: „Przebudowa dróg gminnych – 

ulice: Kościelna, Lipowa oraz część drogi łączącej Małomice z miejscowością Żelisław”, 

- wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Iłowa. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie przedstawioną propozycję 
zmian do porządku obrad.  

Rada Powiatu jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad w/w projek-

tów uchwał. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowa-

dzonych zmianach. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

   1. Otwarcie obrad IX sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

   2. Przyjęcie porządku obrad. 

   3. Przyjęcie protokołu Nr VIII.2015 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 10 

czerwca 2015 roku. 

   4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

   5. Sprawozdanie za rok 2014 z realizacji Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Powiatu 

Żagańskiego na lata 2012 – 2015, 

   6. Informacja o przebiegu realizacji zadań współfinansowanych ze środków Unii Europej-

skiej i innych źródeł poza budżetowych, 

   7. Informacja o prowadzonych inwestycjach w zakresie dróg powiatowych w 2015 roku. 

   8. Interpelacje radnych. 

   9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

       1) zmian budżetu, 

       2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2015 – 2022, 
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       3) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagań-
skiemu w 2015 roku, 

       4) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

    5) rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa dot. uchwały Nr XXI.15.2013  

z dnia 28 lutego 2013 r, 

       6) przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania pod nazwą: „Program rozwoju infra-

struktury drogowej na terenie gminy Iłowa w latach 2016 – 2020”, 

       7) przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania pod nazwą: „Przebudowa sieci dróg 

lokalnych w gminie Gozdnica uwzględniająca poprawę bezpieczeństwa ruchu drogo-

wego”, 

       8) przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania pod nazwą: „Przebudowa dróg gmin-

nych – ulice: Kościelna, Lipowa oraz część drogi łączącej Małomice z miejscowością 
Żelisław”, 

       9) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Iłowa. 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

11. Informacje i oświadczenia. 

12. Wnioski. 

13. Zamknięcie obrad IX sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik ogłosił przerwę w obradach sesji celem przekazania 

karetki pogotowia dla 105 Szpitala Wojskowego. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Mirosław Gasik poprosił Marcina Biernackiego w celu 

wręczenia pucharu i dyplomu w uznaniu za jego zasługi, jako sportowca niepełnosprawnego. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Pan Marcin Biernacki w konkursie na Żaganianina 

Roku 2015 zdobył w plebiscycie zdobył największą liczbę głosów i w ten sposób chcielibyśmy 

Pana Marcina uhonorować i, za jego pośrednictwem, wszystkich niepełnosprawnych 

sportowców. 

Pan Marcin Biernacki: ja ze swojej strony chciałem bardzo serdecznie podziękować. Jest mi 

bardzo miło, że moja ciężka praca została doceniona, którą wkładam w promocję powiatu 

żagańskiego, jak również naszego miasta. Chciałem również podziękować Panu Staroście 

Henrykowi Janowiczowi, Przewodniczącemu Rady Mirosławowi Gąsikowi i wszystkim 

radnym.  

3. Przyjęcie protokołu Nr VIII.2015 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 10 

czerwca 2015 roku. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem z obrad VIII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 10 czerwca 2015 roku wyznaczeni byli Radny Artur Niezgoda 

oraz radny Roman Śliwiński, proszę Radnych o przedstawienie opinii. 

Radny Artur Niezgoda: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Roman Śliwiński: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z obrad VIII sesji rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 10 czerwca 2015 roku. 

Protokół z obrad VIII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 10 czerwca 2015 roku został 

przyjęty jednogłośnie. 

4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: informacja została Radnym przesłana wraz  

z materiałami na sesję. Na wstępie chciałem bardzo podziękować Zarządowi za doprowadzenie 

inicjatywy do samego końca, chodzi o wybudowanie parkingu przy ul. Kościuszki w 
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Szprotawie, gdzie znajdują się wydziały komunikacji i geodezji Starostwa Powiatowego. 

Sprawa ciągnęła się od kilkudziesięciu lat, tam ten parking wyglądał bardzo fatalnie, a w chwili 

obecnej prace dobiegają końca i chciałem bardzo podziękować w imieniu mieszkańców i 

pracowników tam pracujących. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusje.  

Starosta Henryk Janowicz: chciałbym w kilku słowach omówić sytuację w dwóch 

płaszczyznach tj. oświatę, zadania powiatu, które do tej pory zrealizowaliśmy. Między innymi 

parking na ul. Kościuszki w Szprotawie oraz oświetlenie. Jesteśmy po rozmowach z firmą, 
która dokończy zjazd, po doprowadzeniu kanalizy. Zakończono również szereg inwestycji tj. 

ul. Ciszowska  

i 3 Maja w Szprotawie. Kończymy chodnik na ul. Dworcowej w Żaganiu, przygotowujemy 

dokumentację na przyszły rok i jest to długoplanowa dokumentacja, która nie będzie obciążać 
powiatu, ale pozwoli realizować nam te zadania, które będą zaplanowane w 2016 roku. W 

sprawie oświaty, byłem z Przewodniczącym Rady, Skarbnikiem Powiatu, Sekretarzem Powiatu  

w Ministerstwie Finansów, prowadziliśmy rozmowę na temat subwencji oświatowej, którą 
musimy zwrócić. W międzyczasie decyzje, które podjęła Rada i Zarząd okazało się, że były 

słuszne, bo Najwyższy Sąd Administracyjny wstrzymał egzekucję za rok 2009 i 2010. Jest to 

bardzo istotne i ważne dla nas, bo tą decyzję, która podjęła Rada i Zarząd uważam za słuszną, 
bo zyskaliśmy trochę czasu, możemy dalej rozmawiać na ten temat i mówić, że są inne drogi 

rozwiązania. Rozmawialiśmy też bardzo długo na temat odsetek i w rezultacie odsetek od tego 

długu nie będzie. Także wyjazdy, rozmowy, a nie poddawanie się na wstępie i mówienie, że 

jak mamy oddać to trzeba oddać, nie, do końca trzeba walczyć, bo to są nasze pieniądze, które 

możemy dobrze spożytkować, a między innymi na oświatę. Rozpoczęliśmy rok szkolny 

2015/2016, uczestniczyłem w czterech szkołach, gdzie powiedziałem parę słów od siebie, 

podziękowałem dyrektorom za przygotowanie szkół. Podziękowałem również nauczycielom, 

którzy przychylnie ustosunkowali się do sytuacji, w której się znaleźliśmy. Między innymi 

patrząc na sytuację ogólną tj. ilość uczniów w przeliczeniu na jednego nauczyciela, mamy ten 

bilans niekorzystny, ale jest ten bilans taki, jaki jest i my musimy się z nim spierać, ale zarazem 

dogadywać, żeby to miało logiczne podejście i żeby oświata funkcjonowała i nie była na takim 

balaście, że dzieje się coś źle. Nie, nie dzieje się źle, a ze swojej strony mogę powiedzieć, że 

nie będziemy nic łączyć, czy likwidować wręcz przeciwnie, każdy zagospodarowany pieniądz, 

który się znajdzie i będzie można skierować na oświatę, to skierujemy. Przykładem są 
warsztaty wybudowane za ponad 6.000.000,00 zł i to, co było możliwe jest zrobione. W 

najbliższych latach wchodzi program szkolnictwa zawodowego i jeżeli on do końca zostanie 

dopięty i wszystkie powiaty dogadają się, to będzie to bardzo dobra sprawa. Przede wszystkim 

nie zapomina się  
o pracodawcy o uczniach i nauczycielach, są to trzy ważne rzeczy i nikt o tym nie zapomina. 

Kiedyś było tak, szkoła sobie, uczeń sobie, rodzice sobie, a co pracodawca, który daje ten 

zawód pod względem praktycznym i o tym mówi się bardzo dużo i w tych nowych projektach 

szkolnictwa zawodowego będą wchodzić dodatkowe bonusy w postaci dużej subwencji. 

Oświata jest to taki twór, przy którym nie można eksperymentować, nie wolno mówić dużo, a 

lepiej działać i wskazywać dobre rzeczy, o złych nie zapominać i na lepszych przykładach brać 
wzór. W sprawie pracy Zarządu Powiatu, z pracy Członków Zarządu jestem bardzo 

zadowolony i będę ich zawsze chwalił, bo Zarząd jest merytoryczny, potrafi się konsolidować, 
jeżeli trzeba, rozwiązywać trudne problemy i nikt się nie wychyla. Trudnych problemów mamy 

bardzo dużo, bo zeszły się z kilku lat i nie ma sytuacji takiej, że ktoś chowa głowę w piasek 

tylko podejmujemy dyskusję, rozmawiamy, rozważamy wszelkie problemy, a jeżeli czegoś nie 

wiemy posiłkujemy się informacjami. Jeżeli chodzi o współpracę ze szpitalem to należy 

powiedzieć, że jest ona bardzo dobra. Wywiązujemy się z podstawowych zadań, które na nas 

spoczywają, a przykładem było chociażby przekazanie karetki i nie tylko. Dzień codzienny, 
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ktoś powie, że można było za inne pieniądze coś zrobić, my za oczyszczenie ściany budynku 

szpitala w Żaganiu nie zapłaciliśmy nawet 10.000,00 zł i świadczy to o tym, że można 

rozmawiać, współpracować, wskazywać kierunki, które są dobre dla samorządu i jednostek 

służących dla społeczeństwa. Szpital był w opłakanym stanie, jeżeli chodzi o elewację, każdy 

widział, jak to wyglądało, ale można było zrobić. Trwało to długo, ale negocjowałem, 

kilkakrotnie do rozmów przystępowałem ale powiedziałem, że możemy pójść na takie czy inne 

ustępstwa, bo niestety szpital musi wyglądać, bo jak mieszkańcy będą widzieć szpital tak będą 
widzieć Radę Powiatu, Zarząd  

i Starostę. Musimy pokazywać, że jesteśmy dobrym tworem, działamy zgodnie i pracujemy na 

dobro mieszkańców, a nie przeciwko nim. Robienie jakiś dziwnych i niejasnych sytuacji nie 

działa dla dobra społeczeństwa, a przede wszystkim dla Rady. Ja mogę pierwszy raz 

powiedzieć tak, Zarząd dobry i Rada też jest bardzo dobra. 

Radny Andrzej Katarzyniec: Pan Starosta mówił o oświacie, cieszymy się, że sprawa, którą 
Zarząd ciągnie, chodzi o różnego rodzaju zadłużenia i niedopłaty, że to wszystko idzie do 

przodu. Dlatego dziwi mnie bardzo, innych może troszeczkę, sam fakt rozpoczęcia roku 

szkolnego,  

a szczególnie rozpoczęcie roku szkolnego w SP Nr 1, gdzie na to rozpoczęcie przyjechały 

władze. Wszystko ładnie wyglądało, ale pojawił się tam dosyć duży baner z napisem „Panie 

Starosto nie zarzynaj naszej oświaty”. W związku z tym, że przy tym banerze też był nasz 

kolega Tomasz Kwarciński to wprost zwracam się do Ciebie Tomku Radny Powiatowy, co Pan 

rozumie po przez ten zapis na tym banerze „Panie Starosto nie zarzynaj naszej oświaty”. 

Zwarzywszy jeszcze, że Pan mówi, że dowiedziałem się o tej akcji więc przyszedłem. Nie 

wiem, czy Pan miał to przemyślane, czy Pan to zrobił przez przypadek, czy z góry ustalonym 

scenariuszu. Chciałbym, żeby Pan chociaż jednym zdaniem, dwoma lub trzema odpowiedział 

na to pytanie, gdyż większość radnych też poczuła się urażona ze względu na to, że decyzje, 

które podejmuje Starostwo to nie są decyzje podejmowane tylko przez Zarząd, a są to decyzje 

podejmowane na komisjach, są to decyzje rozważane wielokrotnie. Ja nie wątpię, że każde 

zwolnienie chociażby jednego nauczyciela ze szkół ponadpodstawowych i ponadgimnazjalnych 

na pewno jest to rozważane bardzo skrupulatnie, chociażby tylko dlatego, że dotyczy to sprawy 

człowieka, czyli sprawy osobowej. Ja bym Pana poprosił, żeby Pan, jeżeli Pan może, 

odpowiedział na to moje jedno pytanie. Stał Pan tam, czyli popierał to, a może tam powinien 

być inny napis, gdyż większość to byli przedstawiciele szkół podstawowych i gimnazjum 

dlatego może tam powinien być napis „Panie Burmistrzu” czy „Panie Naczelniku nie zarzynaj 

naszej oświaty”. 

Radny Zbigniew Teler: chciałem nawiązać do tego, co Pan Starosta mówił odnośnie 

wstrzymania egzekucji Ministerstwa Finansów zapłaty pobranej nienależnie subwencji. Odbyło 

się wspólne posiedzenie komisji i pamięta Pan Panie Tomaszu, jak Pan oponował i od razu Pan 

z góry wyrok wydał, przesądził „nie szkoda pieniędzy wydawać, nie składać żadnego pozwu, 

bo to z góry wiadomo, jaki będzie wyrok”. Pamięta Pan jak ja wtedy powiedziałem „nie 

zakładajmy z góry, nie wydawajmy wyroku, zróbmy wszystko, wykorzystajmy wszystkie 

możliwości, żeby nam nikt później nie zarzucił, że nie wykorzystaliśmy wszystkiego, co było 

możliwe, żeby nam to umorzono”. Dzisiaj to, co słyszeliśmy od Pana Starosty, egzekucja 

została wstrzymana, odsetki całkowicie zniesione i istnieje duże prawdopodobieństwo, że 

sprawa całkowicie zakończy się po naszej myśli. Także nigdy, Panie Tomaszu nie można 

przesądzać. Ja wiem, że Pan wtedy dużo nie mówił, nie dyskutował, bo to odbywało się bez 

madiów, a wszystkie działania, które Pan podejmuje są bardzo mocno nagłaśniane przez media, 

ale efekt tych działań jest niewielki, albo żaden. Wiele przykładów Panie Tomku takich mam, 

ale chciałem powiedzieć jedno, podziwiałem Pan przez wiele lat i posiada Pan wiele zapału i 

energii w sobie, to bardzo dobrze, tylko niech Pan Panie Tomaszu zejdzie na ziemię, nie chodzi 

po księżycu, niech tym się zajmą inni. Pan niech się zajmie tymi realnymi do rozwiązania 
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problemami, którymi żyje, które nurtują mieszkańców Żagania i powiatu, to będzie większy 

pożytek, bo ma Pan predyspozycje, wiedzę, zapał i energię. Wiele przykładów mogę podać, jak 

Pan robił dużo szumu medialnego, a finał był taki, że sprowadzało się to tylko i wyłącznie do 

takiego hipisu medialnego wokół Pańskiej osoby, a efekt dla mieszkańców żaden. Mogę tu 

przykładami strzelać np. zajmował się Pan dziurą  
w płocie, kilkakrotnie w gazetach pisało o tym, ale to, że ileś mieszkań komunalnych jest  

w tragicznym stanie technicznym, że tam mieszkańcom kapie na głowę to nie słyszałem, że 

Pan się tym tematem zajmował i na ten temat mówił, ale to nie jest medialne. Tak samo wokół 

ratowania Sądów Rejonowych i Prokuratur to, jakby ktoś nie znał realiów i faktów to by 

pomyślał rzeczywiście, jaki ten Tomasz z Żagania jest mocny, jakie te działania, które 

podejmował zapobiegły likwidacji. Oczywiście dobrze, że Pan podjął te działania, ale miało to 

taki wpływ, jak mój wpływ na pogodę np. w Pekinie. Gdyby nie sejm i posłowie, a szczególnie 

z koalicji wyłamało się jedno ugrupowanie, to te sądy byłyby zlikwidowane. Nie róbmy szumu 

medialnego tylko róbmy, pracujmy na rzecz mieszkańców. Otrzymaliśmy pismo Pana do  Rady 

Powiatu i Starostwa o wydanie dokumentów itd. Mnie to nie interesuje, czy Pan do tej 

Warszawy jechał rowerem, czy samochodem, hulajnogą, bo to jest najmniej istotne i nie wiem 

dlaczego wokół tego tyle szumu zrobione. Tutaj mogę Panu tylko współczuć, bo rzeczywiście, 

bo ja byłbym bardziej zadowolony gdyby w tym piśmie, Panie Tomaszu, było chociaż w kilku 

zdaniach napisane, że z kim byłem i jakie efekty ten wyjazd przyniósł, co z tego wyjazdu zyska 

Żagań  
i nasz powiat. Tak prawdę mówiąc, jeżeli chodzi o połączenia kolejowe i przywrócenie tych 

połączeń to ja bym proponował, żeby spotkać się i porozmawiać, ten człowiek pracuje dzisiaj 

na terenie Żagania i jest podległy Panu Burmistrzowi, z Panem Bogdanem Muchą. Jest to 

człowiek, który tymi sprawami się zajmował i był bardzo wysokiej klasy specjalistą w urzędzie 

marszałkowskim. Zajmował się transportem i łącznością, miał duży kontakt, spotkania  

w Żaganiu też się odbywały z przedstawicielami rządu federalnego Niemiec, był minister 

transportu, w – ce minister finansów, przedstawiciel ekobusu woj. dolnośląskiego i lubuskiego. 

Całe podium zła leżało, w tym okresie czasu, w województwie dolnośląskim, bo 

wicemarszałek się uparł i nie chciał się zgodzić na połączenie kolejowe i przejazdy pociągów 

osobowych tylko chciał, że jechały przez Węgliniec, Chorkę do Forstu i Cottbusu. Panie 

Tomaszu ja mam serdeczną prośbę, bo stać Pana na to, żeby zająć się problemami 

przyziemnymi ludzi  

i rozwiązywać ich problemy, a mniej szumu medialnego wokół swojej osoby. Oczywiście 

może jakieś zyski dla Pana z tego tytułu są, nie mówię materialne, ale w wymiarze społecznym, 

natomiast chyba większe byłyby zyski gdyby ludzie z efektów tego działania mogli skorzystać. 
Bardzo bym prosił, aby nie brać tego z mojej strony za złośliwość, bo ja podkreśliłem, że 

Pańskie zaangażowanie, energię, tylko oby ona była skierowana na sprawy przyziemne, żeby 

się nie zachowywać, jak chłopak we mgle. 

Radny Tomasz Kwarciński: bardzo się cieszę, że ta sesja zmienia się w taką mini sesję moich 

działań, to znaczy, że na pewno przynoszą one dobry skutek. Trochę mnie to dziwi, że akurat 

na takim posiedzeniu, jak sesja Rady Powiatu są analizowane działania, które z pracami rady 

nie mają nic wspólnego, ale jeśli jest taka wola rady to ja bez problemu mogę się do tego 

ustosunkować. Akurat teraz nie jest to właściwy moment, ale w paru słowach odniosę się do 

tego o czym mówił Pan Katarzyniec czyli spotkania czy mini wiecu, który zorganizowali 

absolwenci szkół powiatowych. Moim zdaniem to do nich należałoby zadać to pytanie, co 

mieli przez to na myśli. Z tego co ja analizowałem to pojawiały się zarzuty chociażby przez 

Pana Henryka Janowicz kierowane odnośnie samego słowa „zarzynanie”, a z tego, co wiem to 

na swojej stronie opublikowali szczegółowe wyjaśnienie i słownikową definicję zarzynania i 

odesłałbym Pana do słownika polskiego, tam sobie Pan wszystko przeanalizuje i będzie Pan 

wiedział co to znaczy „zarzynać” i czy to ma zawsze negatywne skutki, czy też bardziej 
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kolokwialne. Zjawiłem się tam dlatego, że uważam sytuacja w naszej żagańskiej oświacie nie 

jest dobra, szczególnie  

w powiatowych. Pokazuje to chociażby fakt zwolnień, chociaż w ostatnim czasie są takie 

przypadki, że nauczyciele, którzy zostali w pierwszej turze zwolnieni, Sąd przywraca ich do 

pracy. Powoduje to, że będziemy płacić, jako szkoły powiatowe, koszty sądowe, czyli 

zwiększamy jeszcze tą negatywną sytuację. Ta cała hucpa, którą tu prezentujemy i takie 

poklepywanie się tylko po plecach, że niby jest tak świetnie, rewelacyjne, tą sielankę, którą tu 

prezentujemy, to jest po prostu śmieszne. Mieszkańcy się z tego śmieją, bo wiedzą, jak jest. Co 

do tego, że niektórzy chodzą po księżycu, a niektórzy stąpają po ziemi, Wy tak już stąpacie po 

tej ziemi już od około 20 lat i efekt jest taki jaki jest. Mamy jedno z największych bezrobocie  

w powiecie, że sytuacja jest negatywna, a Wy tu prezentujecie, przepraszam, że tak mówię już 
trochę emocjonalnie ale, rzeczywiście nie jest dobrze. W sprawie moich działań odnośnie 

dziury w Rynku, ja nie wiem czy ja mam teraz ustosunkowywać do wszystkich moich akcji, 

które prowadzę od 5 lat. Ja mogę szczegółowo Panu Telerowi wyjaśnić dlaczego takie 

działania podejmuję i jaki one mają skutek i czym się kończy pod względem pracy dla 

mieszkańców.  

Starosta Henryk Janowicz: ja zawsze staram się mówić merytorycznie i dawać przykłady. Jak 

można z Panem radnym rozmawiać merytorycznie na temat oświaty, jak na komisje nie chodzi  

i na sesje też. Uczciwie, był Pan na ostatniej komisji? 

Radny Tomasz Kwarciński: nie, nie byłem. 

Starosta Henryk Janowicz: a na przed ostatniej był Pan?  

Radny Tomasz Kwarciński : nie wiem, nie pamiętam. 

Starosta Henryk Janowicz: nie był Pan, bo dzwonił Pan, zwalniał się Pan u Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki, a on nacisnął na głośnomówiący, wie Pan co Pan powiedział, że Pan jest 

po weselu trochę wypity i nie przyjdzie na komisję. Niech Pan powie prawdę.  
Radny Tomasz Kwarciński :to jest kłamstwo. 

Starosta Henryk Janowicz: Panie Radny, Pan chce nas, doświadczonych samorządowców 

pouczać i nam wytyka Pan nasze błędy, nasze doświadczenia, nasze działania na rzecz 

społeczeństwa, my chcemy działać na dobro społeczeństwa, a nie robić kokieterie. Jeżeli 

chcemy być prawdomówni to do końca bądźmy prawdomówni i mówmy to, co jest 

najważniejsze w tej istocie, przykłady ciężkiej pracy. Ja Panu powiem tak, cenię Pana za to, że 

jest Pan młodym człowiekiem, ambitnym, angażuje się Pan, ale to co powiedział Pan Zbigniew 

Teler, trochę pokory, doświadczenia i uczciwości, bo happeningi są dobre, ale pod warunkiem, 

że przynoszą dużo dobrego dla społeczeństwa, a nie krzywdzą innych osób. Nie sztuka kogoś 
opluć i niech się później tłumaczy, sztuką jest tak zrobić happening, żeby wspierał daną akcje i 

przynosił efekty. Ja się cieszę, jak chociaż jedna osoba znajdzie w powiecie żagańskim prace, 

bo to jest sukces. Odnośnie rynku pracy, Pan nawet nie sprawdza statystyk, bo my jesteśmy 

najgorszym  

z powiatów w województwie lubuskim, a dlaczego, to niech Pan przeczyta jakie czynniki maja 

na to wpływ. Zresztą o tym Pani Dyrektor mówiła jasno i dawała na ten temat materiały, bo nie 

sztuka jest dawać surowe przykłady. Jeżeli Pan uważa, że trzeba coś robić, to proszę mi pomóc 

i wskazać jakikolwiek prosty przykład, który uzdrowi chociaż jedną rzecz. 

Radny Tomasz Kwarciński: sesja zmienia się trochę w wywiad ze mną, ja nie rozumiem tego, 

ale czy mógłby Pan Starosta sprecyzować, czego przykład, konkretnie w jakiej dziedzinie, w 

jakiej sprawie. Generalnie, jak nie macie pomysłów to najlepszym sposobem jest podanie się 
do dymisji. Jak nie potraficie to dlaczego bierzecie się za to? 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: Tomku bardzo proszę o jedną rzecz, jesteśmy 

radnymi wszyscy, nie Wy, nie uprawiaj teraz populizmu, tylko o to Cię proszę. Druga sprawa 

bardzo krótka, a to mnie boli z pewnego powodu, głośno nie będę mówił, bo ja już swoje za to 

oberwałem. Natomiast mówię szczerze i za to mogę świadczyć, po pierwsze, nie pamiętam, czy 
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to było po weselu i czy powiedziałeś, że jesteś wypity, ale zadzwoniłeś do Pana Bielawskiego  

i był głośnomówiący zestaw (mogę to zeznać nawet w sądzie) i powiedziałeś „jestem nie 

dysponowany nie dam rady”, a była to godz. 17
00

. Tomku nie wmawiaj mi, zeznam to przy 

sądzie pod przysięgą, bo dwadzieścia parę osób to słyszało i teraz nie próbuj się wybielać. 
Trudno jest z Tobą porozmawiać, bo o ile ja, już nie mówię o zdjęciu z nart, bo było zupełnie z 

innego roku niż tamto gdzie byłem w Jakuszycach, ale to odpokutowałem oddałem dietę, nigdy 

w życiu nie usprawiedliwiłem swojej nieobecności na sesji. Ty usprawiedliwiasz każdą 
nieobecność na sesji, każdą nieobecność na komisji i nie ma Cię prawie nigdy. Jak mamy z 

Tobą porozmawiać, spytaj się któregokolwiek pracownika starostwa powiatowego w Żaganiu 

ile razy w tygodniu ja jestem w starostwie. Z reguły dwa, trzy razy w tygodniu jestem zawsze, 

jestem do dyspozycji. Nie chcę nawet mówić o tym, że Ty po raz kolejny nie masz nawet 

materiałów na sesję, a ostatnio nawet długopisu nie miałeś. Tomek błagam Cię nie uprawiaj 

populizmu. 

Wicestarosta Marek Kopta: Panie Radny Kwarciński, myślę, że Pan się za mocno zapędził z 

tymi swoimi ocenami, oceniając Radnych, że nic nie robimy. Powiedział Pan, że nasze 

działania są bardzo ograniczone i w zasadzie niewiele robimy i jeszcze Pan dodał, że może nie 

potrafimy robić. Jeżeli Pan nie uczestniczy ani w sesjach, ani na komisjach to bardzo proszę 
niech Pan  

w tej sprawie nie zabiera głosu, bo jest to nie na miejscu i niepoważne. Druga sprawa, miałem 

okazję, w imieniu Starosty i Zarządu, uczestniczyć w inauguracji 1 września 2015 roku w ZS  

Nr 1 i powiem, że w pierwszym momencie byłem zaszokowany tą żenującą pikietą. Nie czułem 

się komfortowo, tym bardziej, że wśród pikietujących osób był nasz Radny Tomasz 

Kwarciński. Po zakończonej uroczystości z wieloma osobami rozmawiałem i to ze szczebla 

wojewódzkiego i z samorządowcami oraz z Panią Wojewodą i ich zdanie było jednoznaczne, 

że to, co się stało jest żenujące, nie godne radnego, bo zamiast wspierać działania rady i 

rozmawiać na różne tematy to Pan sobie urządza skandaliczną, nie w tym miejscu, nie o tej 

porze pikietę. Uważam, że Pańskie postępowanie jest daleko naganne i proszę się o to na mnie 

nie gniewać ale myślę, że to jest nie tylko moje zdanie. 

Radny Bogusław Kobyliński: ja powiem tak, jako trener i menadżer, że jak się gra w zespole 

ludzkim to zawodnicy, którzy nie potrafią się przystosować do grupy, która ma osiągnąć jakiś 
cel to ja im dziękuję w sposób delikatny. Tutaj jeżeli Pan ma do nas pretensje o pewne rzeczy 

to nie myślę, że Pan samodzielnie zagrał ten mecz, który się nazywa powiat, bo to nie da rady, 

wtedy można grać w szachy. Dziękuję i proponuję skończyć tą rozmowę.  
Radny Roman Śliwiński: po zapoznaniu się z artykułami w mediach i prasie lokalnej z wielkim 

niesmakiem podszedłem do tego, co jeden z naszych członków Rady Powiatu wyprawia. Panie 

Tomaszu na komisje Pan nie przychodzi, nie zabiera Pan głosu, a zachowuje się jak rewizor od 

kuratora. Pan wystawia nam świadectwo, tylko nie wiem, kto Pana do tego upoważnił. Panie 

Kwarciński, jeżeli Pan mówi, że uprawia się hucpę, to my uprawiamy, bo tu jest 21 radnych,  

a jeżeli Pan uprawia, to mów to Pan w swoim imieniu, a nie w imieniu pozostałych radnych, bo 

ta opinia jest dla wielu radnych bardzo krzywdząca. Prosiłbym bardzo, aby się Pan 

ustosunkował albo Pan jest na tym happeningu, jest organizatorem, albo Pan zaprzecza, że Pan 

był tam faktycznie przypadkiem, bo to zmieni pogląd wielu radnych i wielu osób. 

Radny Tomasz Kwarciński: w odpowiedzi na pytanie Radnego Romana Śliwińskiego, nie 

byłem organizatorem, zostałem tam zaproszony. Nie wiedziałem, jaki tam będzie baner, ale w 

pełni go popieram i w pełni popieram działania młodych ludzi, którzy są zatroskani o los naszej 

powiatowej oświaty. Pozostałe pytania, myślę, że będzie to wszystko w protokole więc mogę 
się szczegółowo ustosunkować do wszystkiego. Już tak prymitywne ataki, bo tak to trzeba 

nazwać, typu, że nie byłem na komisji ze względu, że byłem w stanie niedyspozycji są dla 

mnie żenujące, bo jest to absolutnie nieprawda. Co do nieobecności na sesji to ja chyba nie 

byłem na jednej sesji, więc nie wiem skąd te zarzuty. Co do komisji, uważam, że bardzo źle się 
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dzieje, że są to komisje łączone, gdzie praktycznie robimy to samo, co na sesji Rady Powiatu. 

Powinniśmy pracować  
w mniejszych grupach tak, jak stanowią komisje i wtedy byłoby to bardziej merytoryczne, bo 

takie działania, jakie my tutaj reprezentujemy nie są wystarczające i nie są takie jakich 

życzyliby sobie mieszkańcy. Jest to moje zdanie, bo jestem wywoływany do tablicy w sposób 

zupełnie bezpardonowy i to mnie tylko wręcz utwierdza w prawidłowości moich działań, bo 

widzę, że jest bardzo duży opór niektórych środowisk, ale niestety będę dalej takie działania 

podejmował na rzecz mieszkańców i niech oni to ocenią, na razie oceniają i jestem z tego 

zadowolony. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: ja, jako Przewodniczący Rady mam za zadanie 

koordynować prace i taki apel do Pana Kwarcińskiego, jak chce Pan swoją pracę tak dalej 

uprawiać to prosiłbym na komisjach, na sesjach, a nie na ulicach. A swoją drogą ludzie potrafią 
mnie zadziwiać ciągle i wciąż, bo właśnie przed chwilą się dowiedziałem, że słowo 

„zarzynanie” to jest to słowo pozytywne. 

 

5. Sprawozdanie za rok 2014 z realizacji Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Po-

wiatu Żagańskiego na lata 2012 – 2015. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższe sprawozdanie zostało Radnym przesłane 

wraz z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania? 

Radni nie wnosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie za rok 2014 z realizacji Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego Powiatu 

Żagańskiego na lata 2012 – 2015 stanowi załącznik do protokołu. 

6. Informacja o przebiegu realizacji zadań współfinansowanych ze środków Unii Euro-

pejskiej i innych źródeł poza budżetowych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższa informacja została Radnym przesłana wraz  

z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionej informacji? 

Radni nie wnosili pytań do przedstawionej informacji. 

Informacja o przebiegu realizacji zadań współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej  

i innych źródeł poza budżetowych stanowi załącznik do protokołu. 

7. Informacja o prowadzonych inwestycjach w zakresie dróg powiatowych w 2015 roku. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższa informacja została Radnym przesłana wraz  

z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionej informacji? 

Radni nie wnosili pytań do przedstawionej informacji. 

Informacja o prowadzonych inwestycjach w zakresie dróg powiatowych w 2015 roku stanowi 

załącznik do protokołu. 

   8. Interpelacje radnych. 

 Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy Radni mają do złożenia interpelacje? 

 Radni nie składali interpelacji. 

   9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

       1) zmian budżetu, 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powiatu 

o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w wyniku dokonanych zmian budżet powiatu wzrósł  

o 197.074,00 zł. Dokonano następujących zmian, które zostały szczegółowo opisane w uza-

sadnieniu do projektu uchwały. Z większych zmian budżetu są między innymi: otrzymane 

środki z funduszu pracy z przeznaczeniem na nagrody dla pracowników Powiatowego Urzędu 

Pracy, jednostki podległe wypracowały środki i tym samym zwiększają swoje dochody, 

otrzymane środki zlecone dla Straży Pożarnej, powiat przystąpił do realizacji nowego zadania 
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pn. :Razem poznajemy nowe technologie kształcenia zawodowego młodzieży”, na które Za-

rząd Powiatu zabezpieczył z rezerwy ogólnej wkład własny i otrzymano na to zadanie środki 

z zewnątrz. Ponadto zmniejszyliśmy plan dochodów, jest korekta pomocy finansowej z Gmi-

ny Szprotawa na zadanie „Przebudowa chodników w ciągu ulicy Konopnickiej”, ponieważ 
pierwotnie Gmina Szprotawa, wg kosztorysu, przeznaczyła dla nas środki finansowe w wyso-

kości 179.000,00 zł natomiast po oszczędnościach poprzetargowych wkład Gminy Szprotawa 

wynosi 70.000 ,00 zł/. Są to większe zmiany, które zostały dokonane tą uchwałą, a szczegó-

łowy wykaz zmian jest przedstawiony w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

       2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2015 – 

2022, 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-

wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 

  Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: wieloletnia prognoza zmienia się w zakresie dochodów 

i wydatków i są to zmiany, które zostały dokonane zarówno uchwałą Zarządu Powiatu, jak  

i uchwałą dzisiejszą Rady Powiatu. Zmiany przedstawione są w objaśnieniach, czyli załącz-

nik Nr 3 do projektu uchwały. Zmieniono również jedno przedsięwzięcie „Powiatowa ścież-
ka reintegracji społecznej i zawodowej ON”, projekt Powiatowego Urzędu Pracy. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja 

wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja 

wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opi-

nię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblew-

ski: komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

       3) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwo-

wego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiato-

wi Żagańskiemu w 2015 roku, 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Dyrektora PCPR  

o przedstawienie uzasadnienia. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: kwestia dotyczy dodatkowych środków otrzymanych  

z PFRON w wysokości 110.060,00 zł. Jest to dodatkowa transza i z godnie z sugestią MPiPS 

proponujemy zwiększenie na działalność warsztatów terapii zajęciowej, ponieważ koszt 

uczestnictwa jednej osoby niepełnosprawnej w warsztacie od 2009 roku nie uległ zmianie. 

Dlatego proponujemy część otrzymanych środków przekazać na działalność warsztatów tera-

pii zajęciowej, a pozostałą transzę na zadania, które cieszą się największym zainteresowa-

niem, są to turnusy rehabilitacyjne i zaopatrzenie w przedmioty ortopedyczne. Przygotowali-

śmy taką propozycję, analizując ilość wniosków pozostałych do rozpatrzenia jeszcze do koń-
ca 2015 roku. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Obrady sesji opuścił radny Stefan Gołek w dalszych obradach brało udział 20 radnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 20 radnych. 

  Na obrady sesji wrócił Radny Stefan Gołek, w dalszych obradach sesji brało udział 21 rad-

nych. 

       4) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Sekretarza Powia-

tu  

o przedstawienie uzasadnienia. 

Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: poprzednia uchwała została objęta postępowaniem 

nadzorczym Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze. Do tej uchwały 

musieliśmy nanieść zmiany, które dotyczyły między innymi katalogu prac konserwatorskich.  

W związku z powyższym została przygotowana uchwała z naniesionymi poprawkami i przed-

łożona do konsultacji społecznych i Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 
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W projekcie uchwały zostały uwzględnione zmiany zaproponowane w trakcie konsultacji 

społecznych i przez Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

 

       5) rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa dot. uchwały Nr 

XXI.15.2013 z dnia 28 lutego 2013 r, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Naczelnika Wydz. 

OKT o przedstawienie uzasadnienia. 

Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: Centrum Nauki i Biznesu „Żak” Sp. Z o. o. z siedzibą  
w Łodzi zwróciła się z wnioskiem o usunięcie naruszenia prawa dotyczącego uchwały odno-

śnie przyznawania i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych. Problem dotyczy terminu 

składania przez tą szkołę informacji o ilości uczniów, a nasza uchwala termin złożenia do 20 

dnia każdego miesiąca. Szkoła ta wielokrotnie była wzywana do złożenia tej informacji zgod-

nie  

z obowiązującą uchwałą, szkoła taką informację składała po terminie. Prawdopodobnie dlate-

go szkoła wystąpiła z takim wnioskiem. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 20 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 21 radnych. 
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       6) przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania pod nazwą: „Program rozwoju 

infrastruktury drogowej na terenie gminy Iłowa w latach 2016 – 2020”, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Starostę o przed-

stawienie uzasadnienia. 

Starosta Henryk Janowicz: jest to współpraca pomiędzy samorządami współfinansowanie 

zadań, na dzisiejszej sesji będą to trzy takie zadania. Chodzi o to, że współpracują ze sobą 
samorządy, o czym wcześniej już rozmawialiśmy. Tutaj jest dobra wola ze strony Iłowej, bo 

chciałem nadmienić, że na dzień dzisiejszy jesteśmy w trakcie realizacji zadania „Schetynów-

ka”  

w gminie Iłowa tj. w kierunku Czyżówka, gdzie robimy nową nawierzchnię, którą współfi-

nansuje między innymi samorząd miasta i gmina Iłowa, dokładają do zadania prawie 

140.000,00 zł. Proszę zobaczyć, jak współpraca między samorządami może się dobrze ukła-

dać, trzeba tylko dobrej woli. Zadanie określone w projekcie uchwały będzie realizowane  w 

przyszłym roku.  

W uzasadnieniu do pozostały dwóch projektów uchwał dotyczących współpracy przy realiza-

cji zadań inwestycyjnych drogowych - Gozdnica, będzie realizowane zadanie, które uwzględ-

nia poprawę bezpieczeństwa na terenie miasta Gozdnica. Trzeba wspierać takie samorządy, 

bo  

w przyszłości będą też wspierać nas. Jeśli chodzi o miasto Małomice, ta współpraca już od 

dłuższego czasu istnieje i tam chodzi o przebudowę kilku ulic i odcinek drogi do miejscowo-

ści Żelisław. Współfinansowanie inwestycji jest bardzo dobrze oceniana przy punktacji skła-

danych wniosków o dofinansowanie, a w przyszłości będziemy korzystać z pomocy gmin, bo  

w gminie Małomice też się dużo robi i gmina nas też nas wspiera w tych zadaniach. Między 

innymi planujemy budować ścieżkę rowerową albo ciąg pieszo rowerowy w przyszłym roku, 

gdzie będą się na to składać trzy samorządy tj. Miasto i Gmina Szprotawa, Miasto i Gmina 

Małomice i Powiat Żagański. Takie inicjatywy są potrzebne dla samorządów, bo trzem jest 

łatwiej niż jednemu.  

W uzasadnieniu do projektu uchwały w sprawie dokonania darowizny: jest to przekazanie 

gruntów pod budowę drogi gminnej, żeby rozszerzyć odcinek drogi i stworzyć lepszy dojazd 

dla użytkowników. 

       7) przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania pod nazwą: „Przebudowa sieci 

dróg lokalnych w gminie Gozdnica uwzględniająca poprawę bezpieczeństwa ruchu 

drogowego”, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik udzielił głosu Burmistrzowi Gozdnicy Krzysztofowi 

Jaroszowi. 

Burmistrz Gozdnicy Krzysztof Jarosz: w imieniu mieszkańców Gozdnicy dziękuję za to 

stanowisko, które popiera starania gminy Gozdnica o uzyskanie środków pozabudżetowych 

na realizację inwestycji drogowych. Nie po raz pierwszy mam przyjemność stwierdzić, że 

słowa Pana Starosty Henryka Janowicza, Przewodniczącego Mirosława Gąsika dotyczące 

dobrej współpracy z gminami nie są tylko teorią, stają się faktem. Siła powiatu jest tak duża, 

jak duże są gminy leżące na jego terenie. Rozwój powiatu jest tak zaawansowany, jak 

zaawansowany jest rozwój gmin wchodzących w skład tego powiatu. Dlatego też dziękuję 
Państwu za zrozumienie, głosowanie, a ja ze swojej strony deklaruję wsparcie dla innych 

działań powiatu, także wsparcie finansowe.  

       8) przystąpienia Powiatu Żagańskiego do zadania pod nazwą: „Przebudowa dróg 

gminnych – ulice: Kościelna, Lipowa oraz część drogi łączącej Małomice z miej-

scowością Żelisław”, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik udzielił głosu Wiceprzewodniczącemu Rady Jackowi 

Grzelakowi. 

Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak: chciałem powiedzieć, że razem możemy więcej  

i bardzo się z tego cieszę i osobiście dziękuję wszystkim Radnym. Zostałem poproszony 

przez Burmistrza Małomic i Radnych Miasta o to, żeby Państwu podziękować za podjęcie tej 

inicjatywy współpracy. Liczymy na to, że w tym roku w tym rozdaniu „Schetynówek” 

zostanie ta inicjatywa zapunktowana tak, że otrzyma 50% finansowania z budżetu państwa. 

Jednocześnie proszono mnie, żebym zadeklarował, że co najmniej taki wkład finansowy Rada 

Miasta Małomice będzie miała w gotowości na wsparcie finansowe powiatu. 

       9) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Iłowa. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 



14 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja wy-

dała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja wydała opinię 
pozytywną. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja wydała opinię pozytywną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 21 radnych. 

  10. Odpowiedzi na interpelacje. 

Radni nie składali interpelacji. 

  11. Informacje i oświadczenia. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Zbigniewa Telera oraz Radnego 

Zdzisława Wilczyńskiego do zapoznania się z protokołem z obrad IX sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 30 września 2015 roku. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Wiceprzewodniczącego Rady o 

przedstawienie informacji o udzielonych dotacjach. 

  Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak przedstawił Informację o udzielonych dotacjach 

j/n: 

Lubuski Wojewódzki Konserwator Zabytków: 
- dotacja dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Mikołaja w Mycielinie w wysokości 

22.000,00 zł , 

- dotacja dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wniebowzięcia NMP w Szprotawie  w wysoko-

ści 15.000,00 zł, 

- dotacja dla Ireneusza Ganczara w wysokości 15.000,00 zł ( prace konserwatorskie przy ka-

miennych lwach stanowiących zwieńczenie bramy wjazdowej na terenie zespołu pałacowo – 

parkowo – folwarcznego w Siecieborzycach), 

- dotacja dla Parafii św. Marii Magdaleny w Brzeźnicy na prace konserwatorskie w kościele 

filialnym pw. Św. Mikołaja Biskupa w Stanowie w wysokości 30.000,00 zł. 

Sejmik Województwa Lubuskiego:  
- dotacja dla Ireneusza Ganczara na wykonanie renowacji bramy wjazdowej Zespołu Dwor-

skiego w Siecieborzycach w wysokości 20.000,00 zł, 

- dotacja dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Chichach w wysokości 

40.000,00 zł, 

- dotacja dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Józefa w Żaganiu w wysokości 30.000,00 zł, 

- dotacja dla Stowarzyszenia Turystycznego Piechur w Żaganiu w wysokości 20.000,00 zł, 

- dotacja dla Parafii Rzymskokatolickiej WNMP w Żaganiu w wysokości 100.000,00 zł (pra-

ce na zabytkowym kościele pw. św. Piotra i Pawła w Żaganiu). 

Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego: 
-  dotacja dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. WNMP w Żaganiu w wysokości 996.898,00 zł, 

-  dotacja dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Mikołaja w Mycielinie w wysokości 

300.000,00 zł, 

 -  dotacja dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. WNMP w Żaganiu w wysokości 300.000,00 

zł 

 -  dotacja dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Iłowej  

w wysokości 220.000,00 zł., 

  - dotacja dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. WNMP w Żaganiu w wysokości 167.663,83 

zł. 
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Radny Stefan Gołek: 

 -  proszę, aby przy odbiorach zrealizowanych inwestycji zwracać uwagę, jak zostały wyko-

nane bariery dla osób niepełnosprawnych, 

 -  jakie działania prowadzone są w sprawie dopalaczy? Jakie działania prowadzi w tej spra-

wie Policja? 

Starosta Henryk Janowicz: sprawa dopalaczy będzie tematem najbliższego posiedzenia Ko-

misji Bezpieczeństwa, która działa przy Staroście. W sprawie barier dla osób niepełno-

sprawnych, jest to ustawą regulowane i jeżeli cokolwiek wynika w trakcie realizacji inwe-

stycji to my musimy to ściśle przestrzegać. Na pewno przy budowie, remontach, jeżeli  takie 

rzeczy będą to będziemy na to zwracać uwagę. Porozmawiam jeszcze na ten temat z pra-

cownikami wydziału dróg, a przede wszystkim z naczelnikiem wydziału. Ponadto chciałem 

jeszcze powiedzieć, że na terenie Żagania zakończyliśmy inwestycję ul. Łąkowej, kończymy 

II etap ul. Dworcowej. Udało nam się zrobić w miejscowości Łozy gm. Żagań odcinek 560 

m drogi dla mieszkańców, gdzie dofinansowanie było bardzo wysokie ok. 60% z urzędu 

marszałkowskiego. W trakcie realizacji jest remont mostu w miejscowości Chichy na drodze 

1042  

i w najbliższym czasie inwestycja będzie zakończona. W miejscowości Szprotawa zostało 

wykonane duże zadanie tj. ul Ciszowska i będę chwalił radnych ze Szprotawy, bo walczą  
o swoje, tak, jak poprzednia rada walczyła. Kończymy ul. Konopnicką wspólnie z Gminą 
Szprotawa, chodniki i powierzchniówka będą odtworzone zgodnie z normami, jak również 
oświetlenie. Są to kolejne inwestycje, które wykonujemy na terenie powiatu. Będzie rów-

nież realizowana następna Schetynówka, bo inne powiaty nie były w stanie podjąć zadania, 

bo  

w samorządach ciężko jest o środki finansowe, a mowa jest o m. Czyżówek. Jest to inicja-

tywa gminy Iłowa, bo znaleźli środki, my też dokładamy do tego i radni z tereny gminy Iło-

wa działają dobrze. Właśnie jest to słuszne działanie, dogadywanie się i realizowanie zada-

nia, inwestycja już jest w trakcie i o czym to świadczy, a o tym, że zgoda buduje, a niezgoda 

rujnuje. Ja się z tego cieszę, że takie rzeczy się robi, że powiat nie „drepcze” w miejscu, 

rozwija się. Podnoszenie infrastruktury to jest podnoszenie majątku powiatu, jest to zwraca-

nie uwagi na codzienne rzeczy, a przy tym nie zapominamy o służbie zdrowia, bo na salę 
rodzenia kupiliśmy nowy telewizor, kupiliśmy wyprawki dla noworodków. Robimy wszyst-

ko, co  

w naszej mocy, żeby utrzymać oddział i żeby ten szpital funkcjonował. Między innymi za-

kup karetki w tym roku oraz zaplanowane na przyszły rok zakupy dla szpitala. Jest to po-

trzebne, bo ludzie widzą, że mamy na te rzeczy pogląd, bo uważamy, że trzeba w to inwe-

stować. Społeczeństwo to cieszy, bo niestety szpital, który ma dużo specjalistów jest po-

trzebny, bo tam jest nie tylko oddział wewnętrzny, pulmonologiczny i chirurgia, ale są też 
specjaliści, do których jest dostęp. Dzisiaj w służbie zdrowia nie jest najlepiej, a mimo to 

mamy dostęp do specjalistów, nie mamy się czego wstydzić, bo mamy piękny szpital. Pie-

niądze, które kiedyś były wydane na ten szpital, radny poprzednich kadencji, którzy zadecy-

dowali, podjęli słuszną decyzję, za co jestem im wdzięczny, bo taka decyzję podjęliśmy i 

idziemy w dobrym kierunku. Wykonujemy proste rzeczy, ale je widać i o tym trzeba mówić 
i nie jest to żadne „cukrowanie”. Każdy z nas wnosi jakiś wkład w tą prace, dla społeczeń-
stwa i cieszmy się, że tak jest. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: jeżeli Komisja bezpieczeństwa będzie obradowała, 

to proszę zwrócić uwagę również na problem uchodźców, bo dochodzą do mnie pojedyncze 

sygnały, że uchodźcy zaczynają się pojawiać w naszym powiecie i warto byłoby się do tego 

tematu przygotować, bo na pewno ten problem w przyszłości nas dotknie. 

Starosta Henryk Janowicz: sprawę uchodźców koordynuję na bieżąco, bo to są zadania tro-

chę inne. Chciałbym powiedzieć, że są zadania, które spoczywają tylko na Staroście i jak ja 
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dostałem sygnał, że takie rzeczy mają miejsce, raptowna rejestracja cudzoziemców, jako 

pracowników na terenie unii europejskiej i powiat wzbogacił się o prawie 3000 pracowni-

ków, którzy pracują w naszych firmach. Dyrektor PUP poinformowała mnie o tym i ja od 

razu wydałem polecenie aby powiadomić straż graniczną, bo to musi być monitorowane. 

Przyjeżdża do nas 3000 uchodźców, między innymi z Ukrainy i Białorusi, i okazuje się, że 

oni nie dojeżdżają do pracodawców, a już są na terenie unii europejskiej. Wobec powyższe-

go Dyrektor PUP dostała ode mnie polecenie, żeby od razu powiadamiać straż graniczną. 
My o tych sprawach rozmawiamy, na bieżąco to śledzimy i powiadamiamy odpowiednie 

służby, bo te prace wychodzą po za kompetencję Komisji Bezpieczeństwa ale o sprawie 

wspomnę. Pierwsze posiedzenie komisji, w którym brały udział wszystkie służby, było po-

święcone bezpieczeństwu dzieci na wypoczynku podczas ferii zimowych i zabezpieczeniu 

pobytu tym, które nie wyjeżdżają. Drugie posiedzenie komisji również wypoczynkowi let-

niemu młodzieży,  

a teraz będziemy posiedzenie będzie poświęcony problemom z dopalaczami i nie tylko, bo 

mamy też sytuację taką, że zdarzają się inne sytuacje, o czym nas powiadamiają Policja i nie 

tylko. Wszystkie te sprawy będą realizowane na bieżąco w najbliższym czasie. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: chciałbym podziękować Panu Staroście i Zarzą-
dowi za deklarację kolejnego wsparcia Biegu Niepodległości w Żaganiu, który przerodził się 
w drugą największą imprezę biegową w województwie lubuskim. Będzie około 1000 startu-

jących, a bieg odbędzie się 11 listopada 2015 roku i zapraszam wszystkich chętnych. Dzię-
kuję Zarządowi, że powiat żagański po raz kolejny będzie się włączał w organizację i po raz 

kolejny będzie kategoria mieszkańców powiatu żagańskiego. Jednocześnie informuję, że 

Żagań został organizatorem 88 Mistrzostw Polski Seniorów, Juniorów i Juniorów Młod-

szych w biegach przełajowych w 2016 roku organizowany przez Polski Związek Lekkoatle-

tyki. W dniach 19 – 20 marca 2016 roku w Żaganiu wielkie święto biegania, około 2000 – 

2500 ludzi z całej Polski zjedzie do Żagania i powiatu żagańskiego. Chciałem powiedzieć, 
że musimy zabezpieczyć około 800 noclegów, więc będziemy korzystali z bazy hotelowej w 

całym powiecie żagańskim. 

  12. Wnioski. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o składanie wniosków. 

  Radni nie złożyli wniosków. 

 

 

  13. Zamknięcie obrad IX sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

   Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 10
40

 ogłosił zamknięcie IX sesji V kadencji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 30 września 2015 roku. 

 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek  
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